
 

 

Vragen voor Vragenuur PS 4 maart 2024 

 

Betreft: overheidsbijdrage voor projecten om versneld stikstofuitstoot te verlagen en 
klimaat te verbeteren. NH heeft 80 miljoen gevraagd en slechts 12 miljoen gekregen. 

 

Op de website van de provincie NH staat het volgende citaat van de gedeputeerde Jelle 
Beemsterboer: ‘’We hebben 80 miljoen aangevraagd om de Noord-Hollandse natuur te versterken, 
de landbouw via innovaties te helpen stikstofuitstoot te beperken en klimaatverandering aan te 
pakken, maar door kennelijke willekeur van het ministerie houden we 12 miljoen over. Alleen de 
aanvraag voor de aanleg van bos en het verleggen van een fietspad in de duinen is meegenomen.” 

Gedeputeerde Beemsterboer geeft aan dat  5 van de 7 door NH ingediende projecten en met 
name die voor duurzame innovaties in de landbouw vanwege tijdsdruk bij het ministerie niet zijn 
beoordeeld. Daar is dus helemaal niet naar de inhoud gekeken. Met de projecten die niet 
beoordeeld zijn richtte de provincie zich onder andere op het beperken van stikstofuitstoot en 
verder verduurzamen van de landbouw onder andere door innovaties te testen op 
boerenbedrijven. 

Het CDA is hoogst verbaast over deze gang van zaken en vraagt zich af of de projectopzet van de 
Noord-Hollandse projecten in orde was en of ze goed en tijdig ingediend zijn. Wat is de reden dat 
ze niet eens beoordeeld zijn?  We kunnen ons eigenlijk niet voorstellen dat dat alleen aan het Rijk 
ligt.  

Als de opzet van de projectaanvraag correct is, willen wij weten hoe de gedeputeerde zich hard 
gaat maken voor spoedige (her)beoordeling van de Noordhollandse projecten door het Rijk.  

Het budget van 1,3 miljard dat het Rijk beschikbaar heeft voor koplopersprojecten is niet 
evenredig verdeeld over de provincies.  Het is voor ons niet acceptabel dat bijvoorbeeld provincie 
Utrecht 284 miljoen krijgt voor koploperprojecten en Noord-Holland slechts 12 miljoen.   

Vragen: 

1. Gaat GS spoedig analyseren wat de reden is van het niet beoordelen van de projecten uit 
Noord-Holland? Ligt het aan het onderwerp, ligt het aan de projectopzet, ligt het aan het 
tijdstip van indienen, kortom wat is de oorzaak dat ze niet beoordeeld zijn?  

2. Bent u het met ons eens dat de huidige verdeling van het budget van 1,3 miljard over de 
12 provincies onrechtvaardig is en wat gaat u doen om deze verdeling aangepast te 
krijgen?  

3. Doordat juist de projecten die zich richten op het beperken van stikstofuitstoot en verder 
verduurzaming van de landbouw niet beoordeeld zijn, gaat het geld in Noord-Holland 
alleen naar de aanleg van bos en een fietspad en helemaal niet naar projecten die 
stikstofuitstoot verlagen of de landbouw verduurzamen. Waarom heeft het ministerie de 
keuze gemaakt om alleen projecten rond aanleg bos en fietspaden wel te beoordelen?  

4. Wat doet dit met het vertrouwen van de agrarische sector in de overheid als het gaat om 
steun voor verduurzaming en verlaging van stikstofuitstoot? Hoe gaat u die steun nu 
realiseren en hoe gaat u het vertrouwen herstellen? 

5. Welke inzet gaat GS leveren om de 7 koploperprojecten alsnog allemaal gefinancierd te 
krijgen? 
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